
 

Protokół Nr III/18 

z Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

odbytej dnia 3 grudnia 2018 roku 

w sali sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie 

 

 

Obrady rozpoczęto o godzinie 10-tej minut trzydzieści, a zakończono o godzinie 11-stej minut 

dwadzieścia pięć. Ustawowy skład radych 15-tu, obecnych na sesji 14-tu  radnych. W sesji 

udział wzięli: Wójt Gminy Pan Sebastian Cichocki, Sekretarz Gminy Pani Lidia Nyga-

Skwara, Skarbnik Gminy Pani Teresa Wiecińska, Kierownik Referatu Organizacji, Edukacji, 

Zdrowia, Kultury i Sportu Pani Barbara Berg, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Iłowie-Osadzie Pan Piotr Wilgowicz, w zastępstwie  Kierownika Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Iłowie-Osadzie Pani Agnieszka Wróblewska, w zastępstwie  

Dyrektora Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie Pani Lidia Rogozińska, w zastępstwie 

Dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Narzymiu Pan Adam Steyka, Przewodniczący Zarządu 

Ekologicznego Związku Gmin ,,Działdowszczyzna” Pan Kazimierz Kordecki, inspektor 

ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami Pan Marek Krajewski, podinspektor ds. wymiaru 

podatków i opłat Pani Ewa Pawlicka, podinspektor ds. księgowości podatkowej Pani 

Agnieszka Struzik, sołtysi oraz mieszkańcy.  

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada Pani Teresa Świątkowska, która 

poinformowała zgromadzonych, że ustawowy skład Rady wynosi 15-tu radnych, natomiast do 

czasu  przeprowadzenia wyborów uzupełniających do Rady Gminy Iłowo-Osada stan radnych 

wynosi 14-tu, w sesji uczestniczy 14-tu radnych wg listy obecności, zatem przewodnicząca 

stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. pkt. 1-2 

Głos zabrał wójt Pan Sebastian Cichocki, który poinformował, że z uwagi na ograniczenia 

czasowe biuro obsługi Rady Gminy nie było w stanie przygotować protokołu z poprzedniej 

sesji, gdyż sesja miała miejsce w piątek 30 listopada br., dlatego protokoły z II i III Sesji 

Rady Gminy zostaną przygotowane na kolejną sesję. Następnie wójt zaproponował skreślenie 

z porządku obrad punktu 3 „Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada” 

i zastąpienie go  punktem 11 o treści „Informacja dotycząca zmian Statutu Ekologicznego 

Związku Gmin ,,Działdowszczyzna” oraz żeby po punkcie 5 wprowadzić „Uchwałę 



 

w sprawie: nieodpłatnego przejęcia nieruchomości na własność gminy Iłowo-Osada do 

gminnego zasobu nieruchomości”. Wójt poprosił również o wprowadzenie do porządku obrad 

w punkcie 9 „Uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-

Osada na  lata 2018-2029” oraz poinformował, że w punkcie 7 porządku obrad wkradł się 

błąd i wniósł o uzupełnienie treści uchwały o wyraz ,,organizacyjnych” i odczytał poprawną 

treść uchwały.  

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska, która 

zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem zmian w porządku obrad? 

,,Za” przyjęciem zmian w porządku obrad głosowało 14-tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, 

,,wstrzymało się od głosu” – 0 radnych. Zmiana porządku obrad została przyjęta 14. głosami 

,,Za”, zatem porządek obrad otrzymał  następujące brzmienie:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie zmian porządku obrad. 

3. Informacja dotycząca zmian statutu  Ekologicznego Związku Gmin 

,,Działdowszczyzna” 

4. Uchwała w sprawie: przyjęcia ,,Programu współpracy Gminy Iłowo-Osada 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3  

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 

i wolontariacie na rok 2019”. 

5. Uchwała w sprawie: dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Iłowo- 

Osada. 

6. Uchwała w sprawie: nieodpłatnego przejęcia nieruchomości na własność Gminy 

Iłowo- Osada do gminnego zasobu nieruchomości. 

7. Uchwała w sprawie: wspólnej obsługi administracyjnej i organizacyjnej jednostek 

organizacyjnych gminy. 

8. Uchwała w sprawie: ustalenia wynagrodzenia wójta. 

9. Uchwała w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada 

na lata 2018-2029. 

10. Uchwała w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2018 r. 

11. Informacja dotycząca stawek podatku rolnego, leśnego i od  środków transportowych 

na terenie gminy Iłowo-Osada na rok 2019.  

12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Iłowo-Osada w roku 

szkolnym 2017/2018. 



 

13. Informacja Wójta Gminy o działaniach poodejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

14. Informacja Przewodniczącej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska poinformowała, że zgodnie 

z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym: „Obrady rady gminy są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty”. Dostęp do posiedzeń kolegialnych organów władzy publicznej 

pochodzących z powszechnych wyborów wynika także z art. 3 ust. 1 pkt 3 i art. 18 ustawy 

o dostępie do informacji publicznej. Taki obowiązek wiąże się z możliwością upublicznienia 

wizerunku oraz innych danych osób uczestniczących w obradach. Podstawą prawną 

przetwarzania danych osobowych jest Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i Rady 

(UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) (Dz. Urz. UE 

L 119/1)  art. 6 ust. 1 lit. c: „przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku 

prawnego ciążącego na administratorze”.  

Ad. pkt. 3 

Głos zabrał Przewodniczący Zarządu Ekologicznego Związku Gmin ,,Działdowszczyzna” 

Pan Kazimierz Kordecki, który poinformował, że w związku ze zmianą ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Ekologiczny Związek Gmin ,,Działdowszczyzna” 

musiał dokonać zmian w statucie, aby dostosować go do wymogów ww. ustawy. 

Przewodniczący poinformował, że pierwsze zmiany statutu zostały przedstawione 

zgromadzeniu związku 4 lipca 2018 roku, natomiast 19 lipca 2018 r. projekt został przesłany 

do wszystkich samorządów, czyli do gmin w celu zapoznania się z proponowanymi zmianami 

i zgłoszenia ewentualnych uwag. Z gminy Iłowo-Osada również zostały zgłoszone uwagi 

dotyczące proponowanych zmian statutu. Przewodniczący Zarządu Ekologicznego Związku 

Gmin „Działdowszczyzna” bardzo szczegółowo omówił statut i wszystkie zmiany w statucie 

oraz przedstawił prezentację statutu i wprowadzanych zmian na ekranie. Wyjaśnił, że 

wszystkie samorządy mają prawo i obowiązek w ciągu 30 dni zapoznać się z proponowanymi 

zmianami statutu i jeżeli mają uwagi lub zastrzeżenia to mogą wnieść sprzeciw w formie 



 

uchwały rady gminy. Podkreślił, że do tej pory rady gmin w formie uchwał akceptowały 

statut i jego zmiany, obecnie po zmianach przepisów rada gminy zapoznaje się ze zmianami 

statutu i jeżeli nie ma uwag i zastrzeżeń to znaczy, że zmiany zostały zaakceptowane, 

natomiast jeżeli są uwagi, zastrzeżenia to wtedy rada zobowiązana jest zgłosić sprzeciw 

w formie uchwały. 

Po szczegółowym omówieniu zmian statutu Przewodniczący Zarządu Ekologicznego 

Związku Gmin ,,Działdowszczyzna” zapytał, czy są jakieś uwagi, zastrzeżenia, wątpliwości, 

lecz Rada Gminy w składzie 14-tu radnych obecnych na sesji nie wniosła żadnych uwag, 

zastrzeżeń, ani sprzeciwu do zmian w omawianym statucie. Na zakończenie wystąpienia 

Przewodniczący Zarządu Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” podziękował 

Pani Wandzie Kremskiej z Rady Gminy Iłowo-Osada, która pełni funkcję Przewodniczącej 

Zgromadzenia za bardzo dobrze układającą się wieloletnią współpracę. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, czy są jakieś pytania, 

uwagi, ale żadnych pytań i uwag nie było. 

Ad. pkt. 4 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: przyjęcia ,,Programu 

współpracy Gminy Iłowo-Osada z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 

i wolontariacie na rok 2019” i poinformowała, że przed sesją odbyło się wspólne  posiedzenie 

komisji stałych, na którym szczegółowo omówiono ww. uchwałę i komisje pozytywnie 

zaopiniowały  projekt uchwały. Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych, czy są jakieś 

pytania, ale pytań nie było, więc poddała projekt uchwały pod głosowanie i zwróciła się do 

radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 

od  głosu” – 0 radnych. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr III/7/18. 

Ad. pkt. 5  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: dzierżawy nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Iłowo-Osada i przypomniała, że przed sesją miało miejsce 



 

wspólne posiedzenie komisji stałych, na którym szczegółowo omówiono ww. uchwałę, 

a komisje  pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały. Przewodnicząca spytała, czy są jakieś 

pytania, lecz pytań nie było, zatem poddała projekt uchwały pod głosowanie i zwróciła się do 

radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 

od  głosu” – 0 radnych. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr III/8/18. 

Ad. pkt. 6 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: nieodpłatnego przejęcia 

nieruchomości na własność Gminy Iłowo-Osada do gminnego zasobu nieruchomości  

oraz ponownie poinformowała, że przed sesją było wspólne  posiedzenie komisji stałych 

i szczegółowo omówiono ww. uchwałę, a komisje  pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały. Przewodnicząca zapytała, czy są pytania. Pytań nie było, więc Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie i zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za 

przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 

od  głosu” – 0 radnych. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr III/9/18. 

Ad. pkt. 7 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: wspólnej obsługi 

administracyjnej i organizacyjnej jednostek organizacyjnych gminy oraz poinformowała, że 

przed sesją odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych, na którym szczegółowo 

omówiono ww. uchwałę, a komisje  pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania, ale pytań nie było, zatem poddała projekt uchwały 

pod głosowanie i zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 

od  głosu” – 0 radnych. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr III/10/18. 

Ad. pkt. 8 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie:  ustalenia wynagrodzenia 

wójta i przypomniała, że przed sesją było wspólne posiedzenie komisji stałych, podczas 

którego szczegółowo omówiono ww. uchwałę i komisje  pozytywnie zaopiniowały  projekt 

uchwały. Przewodnicząca spytała, czy są pytania. Zapytań nie było, więc Przewodnicząca 

poddała projekt uchwały pod głosowanie i zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za 

przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 - tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 

od  głosu” – 0 radnych. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr III/11/18. 

Ad. pkt. 9 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2018-2029. Poinformowała, że przed sesją 

na wspólnym  posiedzeniu komisji stałych szczegółowo omówiono ww. uchwałę, a komisje  

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przewodnicząca zapytała, czy są pytania, lecz 

pytań nie było, w związku z powyższym poddała projekt uchwały pod głosowanie i zwróciła 

się do radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14 - tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 

od  głosu” – 0 radnych. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr III/12/18. 

Ad. pkt. 10 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy 

na 2018 r. i ponownie wskazała, że przed sesją odbyło się wspólne posiedzenie komisji 

stałych, podczas którego szczegółowo została omówiona ww. uchwała, a następnie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są 



 

pytania. Pytań nie było, w związku z czym Przewodnicząca poddała projekt uchwały pod 

głosowanie i zwróciła się do radnych z zapytaniem, kto jest za przyjęciem uchwały? 

,,Za” przyjęciem uchwały głosowało 14-tu radnych, ,,przeciw” – 0 radnych, „wstrzymało się 

od  głosu” – 0 radnych. Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego  protokołu. Uchwała 

została oznaczona Nr III/13/18. 

Ad. pkt. 11 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała informację dotycząca stawek podatku rolnego, 

leśnego i od środków transportowych na terenie gminy Iłowo-Osada na rok 2019. 

Poinformowała, że została ona również przedstawiona na komisji wspólnej, która odbyła się 

przed sesją. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Przewodnicząca zwróciła 

się do zgromadzonych, czy są jakieś pytania. Pytań nie było. 

Ad. pkt. 12 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

w Gminie Iłowo-Osada w roku szkolnym 2017/2018 oraz poinformowała, że informacja ta 

została kompleksowo omówiona podczas komisji wspólnej, która miała miejsce przed sesją. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Przewodnicząca zapytała, czy są 

jakieś pytania, ale pytań nie było. 

Ad. pkt. 13 

Głos zabrał wójt Pan Sebastian Cichocki, który poinformował, że o realizowanych 

działaniach i podejmowanych inicjatywach szczegółowo informował podczas poprzedniej 

sesji, która odbyła się w piątek, więc nie ma sensu powtarzać tych samych informacji, 

ponieważ w międzyczasie nie wydarzyło się nic szczególnie ważnego o czym warto byłoby 

informować, w związku z czym poprosił o przejście do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. pkt. 14 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że od 30 listopada 2018 r. do 3 grudnia 2018 r. 

nie wpłynęło żadne pismo do Rady Gminy z uwagi na  krótki okres czasu między sesjami. 

Ad. pkt. 15 

Radny Pan Włodzimierz Brzeziński poprosił o wyznaczenie miejsca palenia papierosów przy 

budynku GOKiS-u, ponieważ  petenci palą papierosy przed wejściem do budynku. 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania? Pytania nie było. 



 

Ad. pkt. 16 

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady III Sesji Rady Gminy.  /11:25/ 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

           Teresa Świątkowska 

 

Protokołowała: 

I. Gralińska 


